
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XLIX/2021 

XLIX sesja w dniu 30 września 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XLIX sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 13:10  Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, sołtysów, Pana Wójta Henryka Nosowskiego, 

Panią Skarbnik Dianę Czubak, oraz Pana Piotra Grelę Kierownika Referatu RGK. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek  

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Wiesława Kaczyńska  

7. Sylwester Różycki  

8. Adam Stańczyk  

9. Ewelina Suligowska – uczestnictwo zdalne. 

10. Katarzyna Taras  

11. Monika Wiecheć  

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14. Mariusz Wojcieszak 

15.Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynął wniosek złożony przez mieszkańca 

gminy Pana Emila Gawina w sprawie zabrania głosu podczas dzisiejszej sesji na temat dębu 

w Wałsnowie. Zapytał radnych, czy wyrażają zgodę. 

Radni poprzez podniesienie ręki do góry jednogłośnie zgodzili się na zabranie głosu podczas 

sesji przez Pana Emila Gawina.  



Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia 

porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon, Mariusz Wojcieszak. Mariusz Mirecki  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokoły z ostatnich sesji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z obrad XLVI sesji..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z obrad XLVII sesji..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  



 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z obrad XLVIII sesji..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , 

Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras 

, Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Deja  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z obrad XLV sesji z dnia 21 lipca 2021 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokoły z poprzednich sesji zostały przyjęte. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące pisma: 

- pismo od mieszkańca w sprawie udzielenia informacji na temat przebiegu nowo planowanej 

drogi w miejscowości Tomaszów. 

- Zarządzenie Nr 78/2021 Wójta Gminy Orońsko w sprawie przedstawienia informacji z 

przebiegu wykonania budżetu za I-sze półrocze. 

- Petycja Pana Radnego Bogdana Zdona w sprawie budowy chodnika w miejscowości Wałsnów 

przy drodze powiatowej, skierowana do Starosty Szydłowieckiego, przekazana do wiadomości 

Rady. 

- Wniosek Pani Radnej Małgorzaty Burek skierowany do Wójta Gminy Orońsko w sprawie 

remontu dróg gminnych w miejscowości Zaborowie. 



- Wniosek Pana Radnego Bogdana Zdona do budżetu na 2022 rok dotyczący zadań 

inwestycyjnych do realizacji w miejscowości Ciepła i Bąków. 

- Protest mieszkańców wsi Dobrut w sprawie planowanej inwestycji w postaci sortowni 

odpadów oraz informacja na temat działki na cele wiejskie. 

- Petycja Pani Radnej Marii Gajewskiej skierowana do Starosty Szydłowieckiego w sprawie 

budowy chodnika w Wałsnowie. 

- Wniosek Pani Radnej Marii Gajewskiej w sprawie przebudowy drogi gminnej w miejscowości 

Wałsnów „za lasem”. 

- Wnioski do budżetu na 2022 rok od Prezesa Zarządu Gminnego Oddziału OSP oraz od 

Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu.  

- Wniosek Pana Radnego Bogdana Zdona skierowany do Zarządu Dróg Powiatowych o 

wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej. 

- W dniu dzisiejszym Przewodniczący Rady złożył zapytanie w sprawie wykonania ul. Wesołej, 

ul. Osiedlowej oraz na jakim etapie jest pozyskanie działkę pod drogę pomiędzy ulicami 

Osiedlową i Dworską. 

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań, jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

interpelacje i zapytania: 

- Interpelacja Pana Radnego Bogdana Zdona w sprawie zorganizowania mobilnego punktu 

szczepień. 

- Interpelacja Pani Radnej Katarzyny Taras w sprawie udzielenia informacji na temat profitów, 

jakie otrzymują rodziny wielodzietne z Kartą Dużej Rodziny w Gminie Orońsko. 

- Interpelacja Pana Radnego Bogdana Zdona w sprawie budowy sali gimnastycznej przy szkole 

podstawowej w miejscowości Ciepła. 

- Interpelacja Pani Radnej Małgorzaty Burek w sprawie udostępnienia kserokopii pozwu 

sądowego w sprawie wadliwego wykonania remontu świetlicy w Zaborowiu oraz opinii 

sporządzonej na potrzeby postępowania sądowego. 

 

6.Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Wójt przedstawił informacje z działalności między sesjami: 

• Od poniedziałku na terenie gminy funkcjonuje Mobilny Punkt Szczepień, który pojawi 

się w każdym sołectwie. Na tą chwilę zaszczepiło się 33 mieszkańców.  

• Dzisiaj jest ostatni dzień na spisanie się w ramach Narodowego Spisu Powszechnego.  



• Rozpoczęliśmy darmowy program, w ramach którego seniorzy i pracownicy urzędu 

oraz jednostek organizacyjnych mogą się bezpłatnie zaszczepić przeciwko grypie w 

naszym ośrodku zdrowia.  

• Pan Wójt poinformował o programie wymiany źródeł ciepła na terenie naszej gminy 

oraz zachęcił do skorzystania z programu czyste powietrze. Pracownicy urzędu chętnie 

pomogą i udzielą odpowiednich informacji.  

• Mazowiecki Lekarz Weterynarii przesłał pismo informujące na temat wścieklizny. 

• Centralna Ewidencja Emisyjności Budynków – każdy zarządca budynku jest 

zobowiązany złożyć deklarację. Pracownicy urzędu chętnie pomogą i udzielą 

odpowiednich informacji. 

• W dniach od 27 września do 8 października  odbędą się konsultacje społeczne w sprawie 

Programu Promocji Gminy Orońsko wraz ze strategią marketingową do 2030 roku, 

gdzie sztandarowym produktem jest krzemień czekoladowy. Zapraszamy Państwa  

do odwiedzenia naszej strony internetowej i włączenia się do konsultacji. 

• Dąb w Wałsnowie – Kierownik Grela przedstawi szczegółowe informacje w tej sprawie.  

• KOWR – wystąpiliśmy z prośbą i zamiarem pozyskania na własność pałacu w 

Łaziskach. Podjęta została uchwała o upoważnieniu do prowadzenie rozmów w tej 

sprawie które zapoczątkowałem u Konserwatora Zabytków, który w lipcu 

przeprowadził kontrole tego zabytku. Wydał opracowanie i zalecenia, w którym 

zapisano że budynek nadaje się do remontu. Wskazał poszczególne zadania, które 

należy wykonać w celu doprowadzenia go do pierwotnej świetności. Takie same 

zalecenia wydano w sprawie parku. Najważniejsza jest wycinka gałęzi, które wystają 

poza ogrodzenie i zagrażają bezpieczeństwu. Będziemy prowadzić dalsze rozmowy 

jeśli będziemy mieć zapewnione dofinansowania.  

• Obwieszczenie w sprawie planowanej inwestycji w postaci budowy sortowni odpadów 

w Guzowie. 

• Następnie Pan Wójt przedstawił informację na temat dotacji otrzymanych na realizację 

inwestycji.  

Przewodniczący Rady nawiązał do udzielonego przez Pana Wójta wywiadu w sprawie dębu  

w Wałsnowie, a konkretnie do słów, że dąb nie był planowany do objęcia ochroną. Komisja 

Budżetowa złożyła wniosek w sprawie ustanowienia go pomnikiem przyrody. Dlaczego radni 

nie zostali poinformowani o przyczynie niewykonania tego wniosku.  

Pan Wójt odpowiedział, że teraz nie ma alternatywy, jest akcja i przychyla się do woli narodu 

w tej sprawie. Więcej informacji udzieli Pan Kierownik.     

 



7. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

Pan Zdon Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej i Spraw Socjalnych przedstawił 

sprawozdanie z działalności komisji między sesjami. Poinformował, że posiedzenie komisji 

odbyło się w dniu 09 września 2021 r. Następnie odczytał porządek obrad oraz przedstawił 

tematy omawiane podczas posiedzenia.   

Pani Burek poinformowała, że posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się wspólnie z Komisją 

Finansowo – Budżetową i Spraw Socjalnych w dniu 09 września.  

Pani Deja powiedziała, że Komisja Oświaty spotkała się w dniu 30 sierpnia wraz z Komisją 

Samorządu. Dokonała objazdu po szkołach przed rozpoczęciem roku szkolnego. Następnie 

odczytała wnioski złożone do Pana Wójta. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2036. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały  

Pani Skarbnik przedstawiła objaśnienia zawarte w załączniku nr 3. 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała Nr XLIX/239/2021 w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036 została przyjęta. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr XLIX/240/2021 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok została przyjęta. 

 

Pani Skarbnik podziękowała za podjęcie uchwały oraz przeprosiła za popełniony błąd. Dodała, 

że w całości podda się konsekwencją służbowym.  

 

c) zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Sołectwa Krogulcza Sucha 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Sołectwa Krogulcza Sucha,.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr XLIX/241/2021 w sprawie zarządzenia 

wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Sołectwa Krogulcza Sucha została przyjęta. 

 

d) zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Sołectwa Helenów 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Sołectwa Helenów,.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr XLIX/242/2021 w sprawie zarządzenia 

wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Sołectwa Krogulcza Sucha została przyjęta. 

 

e) przystąpienia Gminy Orońsko do Stowarzyszenia "Lokalna Organizacja Turystyczna 

Ziemi Radomskiej". 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia Gminy Orońsko do Stowarzyszenia "Lokalna Organizacja Turystyczna Ziemi 

Radomskiej" 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr XLIX/243/2021 w sprawie 

przystąpienia Gminy Orońsko do Stowarzyszenia "Lokalna Organizacja Turystyczna  

Ziemi Radomskiej" została przyjęta. 

 

9. Informacje Kierownika Referatu Rozwoju i Gospodarki Komunalnej. 

Z powodu krótkotrwałej nieobecności Pana Greli Przewodniczący Rady zarządził 5 minut 

przerwy.  

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie.  

Pan Grela przedstawił poniższe informacje: 

- Rozpoczęła się przebudowa budynku urzędu o windę zewnętrzną. Osoby starsze  

i niepełnosprawne możemy obsłużyć w budynku świetlicy w Orońsku z powodu 

niedogodności, jakie może powodować obecne, tymczasowe wejście do urzędu. 



- Kolejna rozpoczęta inwestycja to budowa sieci kanalizacji sanitarnej ul. Górna, ul. Dworska 

i ul. Cicha. Chodnik przy cmentarzu jest do rozkopania i ponownego ułożenia. 

- W miesiącu październiku ogłosimy postępowanie na budowę wodociągu przy SKR  

i w Dobrucie.  

- W listopadzie planujemy prace wodociągowe w Krogulczy Mokrej.  

- Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła dla mieszkańców gminy rusza od poniedziałku. 

- Przebudowa drogi gminnej Chronów Kolonia – wybrano wykonawcę i niedługo rozpoczną 

się prace. 

- Przebudowa drogi gminnej w m. Chronówek – środki są ograniczone – zleciliśmy kosztorys 

do kwoty, którą mamy, wykonamy ok 170 m.  

- Chodnik ul. Zagórska – jest dużo wymagań i uzgodnień na chwilę obecną projektant obiecał, 

że już rozpoczął rozmowy, koniec października – początek listopada rozpoczniemy prace. 

- Przebudowa ul. Osiedlowej oraz drogi w Wałsnowie – prowadzimy rozmowy z biurem 

projektowym w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 5 min przerwy. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

 

Pan Grela po wznowieniu obrad kontynuował swoją wypowiedź dotyczącą zadań 

inwestycyjnych. Przedstawił wstępną koncepcję drogi w miejscowości Tomaszów, zaprosił  

do składania wniosków oraz uwag.  

- Zawarliśmy umowę na dobudowę garażu dla OSP Chronów.  

- Następne zadanie z MIAS-u to zagospodarowanie terenu w sołectwie Ciepła. Padła decyzja, 

że powstanie tam wiata na nieużytkowanej działce należącej do gminy.  

- Budowa oświetlenia w Krogulczy Mokrej – zadanie zostało zrealizowane. Teraz trwają prace 

w Ciepłej. Po odbierze oświetlenia w Ciepłej zostanie wykonane oświetlenie w Orońsku przy 

tzw. ul. Orzechowej.  

Następnie rozmawiano na temat odwodnienia i chodnika na ulicy Zagórskiej. Przewodniczący 

Rady wspomniał o spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Pan Grela poprosił Sołtysów z terenu Gminy Orońsko o złożenie wniosków na piśmie, aby nic 

nam nie umknęło. Dodał, że chciałby zrobić mapę sieci hydrantowej na potrzeby gminy oraz 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Sołtysi najlepiej wiedzą gdzie, co znajduje się w danej 

miejscowości. Chcielibyśmy przeprowadzić akcje, w celu zabezpieczenia bezpieczeństwa – 

trzy hydranty na wioskę.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma pytania do przedstawionych informacji –  

brak pytań.  



10. Wolne wnioski 

Pan Emil Gawin mieszkaniec miejscowości Wałsnów zabrał głos w sprawie dębu  

w Wałsnowie. Do każdego pytania odniósł się Pan Wójt wraz z Panem Grelą - pełne 

wypowiedzi wraz z dyskusją dostępne na nagraniu z XLIX sesji znajdującym się na stronie BIP 

Urzędu Gminy w Orońsku z zakładce „nagrania z sesji”.  

 

11.  Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

następnie zamknął obrady XLIX sesji o godzinie 16.10. Na tym protokół zakończono.  

  

                

               Protokołowała     Przewodniczący Rady Gminy 

          /-/   Marta Regulska /-/  Sylwester Różycki 

 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z XLIX sesji dostępne jest pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/  w zakładce – „nagrania z sesji.” 

 

 

 

http://www.bip.oronsko.pl/

